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     З А П И С Н И К  
 

аа 9. сједнице Заједничке комисије за европске интеграције 
       Парламентарне скупштине БиХ, 
         одржане  01. 02. 2008. године 

  
 
 Сједница је почела у 10.30 часова. 
 

Девету сједницу Заједничке комисије за европске интеграције Парламентарне 
скупштине БиХ сазвао је предсједавајући Халид Гењац. 

Сједници су присуствовали чланови Заједничке комисије: Халид Гењац, Драго 
Љубичић,  Иво Миро Јовић, Алма Чоло, Шемсудин Мехмедовић, Милица Марковић, 
Рудо Видовић, Бранко Докић, Зоран Копривица, Селим Бешлагић и Владана Лучић, 
привремени секретар Комисије, те Сабина Пстроцки, приправник-волонтер. Азра 
Хаџиахметовић и  Хилмо Неимарлија оправдано су одсуствовали. 

Сједници су присуствовали и Елма Кадић из Мисије ОЕБС-а у БиХ – Програм 
подршке парламенту,  као и представници медија. 

Сједници је предсједавао предсједавајући Заједничке комисије Халид Гењац.  
    
 
 
    
    ДНЕВНИ РЕД 
 
1. Усвајање Записника са 8. сједнице Заједничке комисије; 
2.    Усвајање Извјештаја о раду за 2007. годину; 
3. Припрема за 10. интерпарламентарни састанак Заједничке комисије са 

Делегацијом Европског парламента за односе са државама југоисточне 
Европе; 

4. Разматрање  Предлога резолуције о убрзавању процеса приступања Босне и 
Херцеговине у чланство Европске уније – предлагачи: посланици СДП-а 
Денис Бећировић, Селим Бешлагић, Јозо Крижановић, Златко Лагумџија, 
Мирјана Малић и Сефер Халиловић, посланик БПС;  

5. Текућа питања – састанак са делегацијом Парламента Шведске. 



Ад. -  1. Усвајање Записника  са  8. сједнице Заједничке комисије 
 
Након што је једногласно усвојен дневни ред, присутни чланови једногласно су 

усвојили Записник са 8. сједнице Заједничке комисије, који им је раније достављен. 
 
 

Ад.  - 2. Усвајање Извјештаја о раду за 2007. годину 
 
Чланови Заједничке комисије једногласно су усвојили Извјештај о раду за 2007. 

годину, који им је раније достављен. 
 
 

Ад. - 3. Припрема за 10. интерпарламентарни састанак Заједничке комисије са 
            Делегацијом Европског парламента за односе са државама југоисточне 
            Европе 

 
Предсједавајући Заједничке комисије Халид Гењац у уводном излагању нагласио 

је важност 10. интерпарламентарног састанка са Делегацијом Европског парламента, 
поготово што се одржава у периоду између парафирања и потписивања Споразума о 
стабилизацији и придруживању. Он је присутне информисао да је прихваћен предлог 
наше комисије да се у дневни ред уврсти и тема о претприступној помоћи Босни и 
Херцеговини (ИПА фондови).  

Предсједавајући је затим упознао чланове са Нацртом заједничке изјаве, који је 
достављен из Европског парламента, а коју предсједавајући двије делегације усвајају на 
крају дводневног засједања. Предложио је члановима Заједничке комисије да припреме 
амандмане ако имају примједаба и подсјетио да је у питању Нацрт заједничке изјаве, а да 
ће током засједања двије делегације усаглашавати амандмане. 

 
Зоран Копривица је рекао да се не слаже са тачком 2. Заједничке изјаве која се 

односи на улогу високог представника и специјалног представника ЕУ у БиХ и да ће 
инсистирати на одређеним корекцијама. 

Драго Љубичић је рекао да ће тражити да се у Заједничку изјаву унесу одређене 
измјене, а  које се односе на тачке 2. и 7. Он је рекао да је спорно да у тачки 7. Заједничке 
изјаве стоји  да се: „посебно Република Српска позива да настави да сарађује са 
Међународним кривичним судом“. Нагласио је да РС извршава своје обавезе у оквиру 
својих надлежности, а институције задужене за сарадњу са Међународним кривичним 
судом су државне институције БиХ. 

 
Алма Чоло предложила је да, с обзиром да су чланови Заједничке комисије 

изнијели различите ставове у вези са Нацртом заједничке изјаве,  да прије састанка са 
Делегацијом ЕП, наша делегација усагласи амандмане које ће уложити. 

 
Милица Марковић рекла је да ће бити проблематично ако сви буду иступали 

индивидуално, конфронтирајући се, те је такође предложила да Заједничка комисија 
усагласи амандмане. Подсјетила је  да  све што Заједничка комисија каже о ОХР-у неће 
бити релевантније од онога што се закључи на састанку ПИЦ-а 27. и 28. фебруара. Она је 



указала на контрадикторност тачке 7. Заједничке изјаве и нагласила да су све институције 
задужене за сарадњу са Међународним кривичним судом, укључујући судове и 
обавјештајне службе, на државном нивоу. 

 
Бранко Докић је подржао сугестију предсједавајућег да се у излагањима нагласе 

позитивни аспекти које је БиХ остварила у претходној години, али и да о неким 
питањима, као што су уставне промјене, постоји могућност одређених конфронтација. 
Рекао је и да би Заједничка комисија требало да прави Нацрт заједничке изјаве када су у 
питању сусрети који се одржавају у Босни и Херцеговини. 

 
Иво Миро Јовић рекао је да је Заједничка изјава добро формулисана, али да има 

одређених недоречености. Он је указао и на различито тумачење појмова „народ“ и  
„нација“, те у том контексту предложио да се у тачки 5. Заједничке изјаве обавезно, осим 
ријечи: „свих грађана“, додају и ријечи: „народа Босне и Херцеговине“.  

 
Селим Бешлагић нагласио је да је он већ учествовао на оваквим састанцима и да 

треба имати у виду чињеницу да чланови Европског парламента одлично познају 
ситуацију у Босни и Херцеговини, те да је у том контексту сачињен и Нацрт заједничке 
изјаве. Он је такође предложио да се постигне консензус у вези са  амандманима . 

 
Након исцрпне дискусије, а на предлог предсједавајућег, договорено је да се 

састане радна група у којој би били: Халид Гењац, Иво Миро Јовић и Бранко Докић, те да 
они заједнички усагласе амандмане које ће уложити наша делегација. 

 
 

Ад. - 4. Разматрање Предлога резолуције о убрзавању процеса приступања Босне и  
              Херцеговине у чланство Европске уније – предлагачи  посланици  
              Денис Бећировић, Јозо Крижановић, Мирјана Малић, Златко Лагумџија,  
             Селим Бешлагић, делегат Адем Ибрахимпашић, и Сефер Халиловић, 
посланик. 

 
Предсједавајући Заједничке комисије Халид Гењац упознао је присутне да је у 

складу са чланом 148. став (2) Пословника, Представнички дом на 20. сједници, одржаној 
16. јануара 2008. године, закључио да се Предлог резолуције о убрзавању процеса 
приступања Босне и Херцеговине у чланство Европске уније претходно разматра у 
надлежној комисији, а исто је закључено и на сједници  Дом народа,  одржаној 31.01. 
2008. године. 

 
Затим је Селим Бешлагић, у својству предлагача, образложио разлоге за 

подношење Предлога резолуције посланика СДП-а и Сефера Халиловића у 
Представничком дому и делегата СДП-а у Дому народа Адема Ибрахимшашића. 

Он је, између осталог, нагласио да је парафирањем Споразума о стабилизацији и 
придруживању Босна и Херцеговина ушла у ново раздобље које ће бити кључно за 
одређивање будућег развоја земље. Сљедећи најважнији корак је потписивање Споразума, 
а након потписивања до изражаја би дошла  предложена резолуција. 

 



Предсједавајући је рекао је да не постоје разлози да Заједничка комисија не усвоји 
Предлог резолуције, јер када су у питању европске интеграције, постоји консензус свих 
политичких партија заступљених у Парламенту. Он је, међутим, нагласио да став 10. 
Предлога резолуције није у складу са пословницима домова. Према одредбама 
пословника, не постоји могућност проширивања броја чланова комисија домова. Ипак, 
пословници дефинишу могућност тражења повремене помоћи стручњака са листе коју су 
потврдила оба дома. У складу са овим одредбама, јавни конкурс би расписао и спровео 
Секретаријат Парламентарне скупштине БиХ, на основу критеријима које ће утврдити 
Заједничка комисија за административне послове. Предсједавајући је затражио од 
предлагача да став 10. преформулишу и ускладе са пословницима оба дома. 

 
Након расправе о Предлогу резолуције о убрзавању процеса приступања Босне и 

Херцеговине у чланство Европске уније, у којој су своје ставове изнијели: Милица 
Марковић, Алма Чоло, Зоран Копривица, Драго Љубичић, Иво Миро Јовић, Рудо 
Видовић и   Бранко Докић, а на предлог предсједавајућег Заједничке комисије, усвојени су 
сљедећи закључци: 

 
1. Одгађа се изјашњавање Заједничке комисије о тексту Предлога 

резолууције за наредну сједницу. 
2. Предлагачу се сугерише да до наредне сједнице Заједничке 

комисије став 10. Предлога резолуције  усклади са пословницима 
домова. 

3. На сједницу Заједничке комисије на којој ће се изјашњавати о 
Предлогу резолуције треба позвати представнике ДЕИ и главног 
преговарача, како би представници тих институција учествовали у 
расправи. 

4. О наведеним закључцима треба упознати колегијуме домова како 
би Колегијум Представничког дома изјашњавање о Предлогу 
резолуције одгодио за наредну сједницу. 

 
 
Ад.  - 5. Текућа питања – састанак са делегацијом Парламента Шведске 
 
Предсједавајући Комисије подсјетио је чланове Заједничке комисије да им је у 
материјалима за сједницу подијељен подсјетник за састанак са члановима Парламента 
Шведске. Планирано је да се састанак одржи 06. 02. 2008. године од 10 до 10.45 часова. 
Договорено је да ће састанку са представницима Парламента Шведске у име Заједничке 
комисије присуствовати: Иво Миро Јовић, Алма Чоло, Шемсудин Мехмедовић, Рудо 
Видовић, Зоран Копривица, Селим Бешлагић и Бранко Докић. 
 

a) Информација о посјети  студената из Брисела на постдипломским студијама 
из области европских интеграција, у организацији Европске комисије. 
Планирана је  посјета Парламенту БиХ и разговор са члановима Заједничке 
комисије за европске интеграције ПСБиХ. 

 



Договорено је да ће у име Заједничке комисије са студентима разговарати Иво Миро 
Јовић и Хилмо Неимарлија. 
 
 
Сједница је завршена у 13.30 часова.     
 
         Предсједавајући  

         Заједничке комисије 
   Халид Гењац 
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